
 

 

Inbreng Studio Alphen Raadscommissie Sociaal en Maatschappelijk Domein op 8 februari 2018 

Geachte leden van de Raadscommissie, 

Omdat wij van mening zijn dat u als Raadscommissie niet juist en niet volledig bent geïnformeerd 

over onze subsidieaanvraag voor 2018 maken wij gebruik van ons spreekrecht. Zoals u bekend is het 

doel van Studio Alphen feiten te presenteren, hetgeen wij ook in dit geval zullen doen. Er is een 

hardnekkig misverstand over onze aanvraag van mei 2017 voor subsidie 2018, namelijk een bijdrage 

van € 65.000,-- . In onze verzoeken en toelichtingen hebben wij meermaals in 2017 aangeven dat 

onze aanvraag is opgebouwd uit € 65.000,-- voor Studio Alphen en een extra budget van € 20.000,-- 

voor het opzetten van een programma van mediawijsheid. Deze aanvulling kwam mede voort uit de 

unieke verkiezingsstrijd in de Verenigde Staten. De discussie over fake-news woedt nog steeds voort. 

Wij onderkennen de noodzaak dat het verifiëren van de bron en controleren van de feiten bepalend 

is voor de meningsvorming en uiting. Wij hadden ook al oog voor de gemeenteraadsverkiezingen in 

2018 en zagen hierin een mooi voorprogramma. Dit is medio 2017 besproken met uw gemeente en 

de extra budgetaanvraag is – na overleg - vervallen. Kortom onze subsidieaanvraag betreft € 65.000 

voor 2018 met de intentie dit ook voor 2019 en 2020 te doen. 

Zoals u ongetwijfeld nog weet, de meesten van u waren er bij, is in 2016 afgesproken en vastgelegd 

dat u waarde hecht aan een lokale publieke omroep die professioneel en onafhankelijk de inwoners 

van de gemeente Alphen voorziet van nieuws en informatie. Over politiek, cultuur, sport, 

evenementen en alles wat er verder speelt in de gemeente. Wel wilde u af – en terecht – dat de 

gemeente voortdurend moest opdraaien voor eventuele tekorten. U vond dat Studio Alphen een 

marktpartij moest vinden die garant staat voor deze tekorten. Deze partij is gevonden in de vorm van 

Groene Hart Media Producties van Hans Disch en Toob Alers. Marktpartij GHMP heeft aangegeven 

de publieke omroep te willen ondersteunen op gelijke basis als de gemeente en Rijk de omroep 

steunen (zie ook de bijlage raadscommissie 8 sept 2016). Met andere woorden: als Rijk en Gemeente 

bij elkaar € 125.000,- bijdraagt, dan is de marktpartij bereid voor 5 jaar (2016- 2020) garant te staan 

voor tekorten tot maximaal dat bedrag (exploitatiegarantie). Dit is ook uitgebreid besproken tijdens 

de raadscommissie van 8 september 2016. Aldus is ook besloten door de gemeenteraad. Opgemerkt 

wordt dat het Rijk ieder jaar vanuit het Omroepbestel € 60.000,-- bijdraagt. Resteert € 65.000,-- 

vanuit de gemeente. Partner GHMP is aan de slag gegaan en Studio Alphen beschikt nu over een 

vernieuwde (responsive) website, het redactieteam is uitgebreid, een commerciële persoon is binnen 

GHMP aangesteld en de bedrijfsvoering van Studio Alphen is verder geprofessionaliseerd.  

U kunt zich voorstellen dat als gemeente en Rijk niet de vastgelegde € 125.000,- jaarlijks gedurende 5 

jaar bijdragen, dat de marktpartij zich niet meer gebonden voelt aan de ‘samen uit – samen thuis 

afspraak’ van 2016 en dat de hele samenwerking moet worden herzien.  Bij deze herhalen wij dat wij 

financieel in 2016 en 2017 volledig in control zijn en beide jaren zonder verlies hebben afgesloten. 

We lossen – conform afspraak - zelfs in behoorlijke mate de schuld van € 115.000,-- aan de gemeente 

af. Het commissariaat voor de Media, onze toezichthouder, heeft onze Jaarrekening 2016 zonder één 

opmerking goedgekeurd! De cijfers voor de Jaarrekening 2017 liggen nu bij onze accountant en met 



een licht positief resultaat. Binnenkort zullen wij – met trots - onze Jaarrekening 2017 versturen aan 

onze toezichthouder. 

Ik heb contact gehad met enkele van u en die vroegen mij waarom de gemeentelijke subsidie niet 

langzaam afgebouwd kan worden en dat de marktpartij langzaam de financiering van de publieke 

lokale omroep overneemt. In principe zouden we dan toewerken naar een commerciële omroep 

waarbij traffic, omzet en winstmaximalisatie belangrijker wordt dan doelgroepenbeleid, het 

versterken sociale cohesie en bieden van educatie. Dit is niet de richting waar je naartoe wilt gaan 

met een publieke omroep. In een tijd van fakenieuws, soms zelfs door de gemeente zelf naar buiten 

gebracht, is het belangrijk om een mediawaakhond te hebben die op alle kanalen de Alphenaren met 

de feiten confronteert en in de haarvaten van de samenleving actief is. Al in mei 2017 hebben wij een 

subsidie-aanvraag ingediend. Het zou in augustus 2017 in het college en in september in de Raad 

behandeld worden, maar dat is nu februari 2018 geworden. Als Studio Alphen hebben wij onze 

verantwoordelijkheid en verplichtingen naar onze vaste medewerkers, vrijwilligers en partners. 

Afspraak is afspraak! 

Beter is het om ons te vragen door te gaan met ons goede werk zodat u – en in de nabije toekomst 

de regio Groene Hart Noord – nog meer nieuws en informatie krijgt van ons. Deze week starten wij 

met een nieuw programma waarin Pim Perquin een diepte interview afneemt bij vooraanstaande 

Alphenaren. Onze mensen zijn vanavond nog druk bezig met waterpolo AZC (Boekarest), komende 

zaterdag brengen we de Carnavalsoptocht Boskoop live op televisie, een team van 35 man werkt aan 

de gemeenteraadsverkiezingen.  

Ik wil maar zeggen: 2018 kan weer een heel mooi jaar worden voor de gemeente en haar inwoners 

met de juiste aandacht voor de maatschappelijke informatie voor de Alphense samenleving.  

Studio Alphen zet in op haar maatschappelijke waardecreatie op het gebied van sociale cohesie, 

burgerparticipatie en het stimuleren en controleren van de lokale democratische en politieke 

processen. Onafhankelijke media, waaronder uw lokale omroep, is een essentieel hoeksteen van een 

goed functionerende democratie en voorziet in de vrijheid van meningsuiting, een fundamentele 

waarde van de Nederlandse samenleving. 

De inwoners van Alphen aan den Rijn, van Boskoop tot Aarlanderveen en van Koudekerk tot 

Zwammerdam, zijn u dankbaar voor hun lokale omroep. We hebben met elkaar afspraken gemaakt 

voor 5 jaar en die kan de gemeente niet na ruim één jaar loslaten/vergeten. Studio Alphen rekent in 

2018 en in de nog komende twee jaar, op uw medewerking.  

Indien gewenst kunnen wij nadere financiële en inhoudelijke informatie aanreiken. 

Bedankt voor uw aandacht.  

Namens het Bestuur van Studio Alphen 

Ben Schuttenbeld 

Voorzitter 

 

 


